
 
 
 

 

 
 

 
Zápis ze společného VI. zasedání Rady a Výboru KS JMK 

konaného dne 9. 2. 2025 v hotelu KOBERO, Říčany u Brna 
 
Přítomní:  
Výbor KS JMK- Ing. R. Novotný – předseda, Ing. J. Albrecht – místopředseda, Ing. D. Malá 
– jednatelka, I. Drobiličová – ekonom, L. Reidlinger – logistik manager, další členové výboru 
-MVDr. V. Ráček, M. Uher. T. Pouchlý 
Omluveni: Mgr. M. Nečasová, M. Skácelová, Ing. J.Nocar 
 
Kontrolní komise: V. Vytrhlík, A. Polášková, Bc. A. Hellinger 
 
Rada KS JMK:  
OO Blansko: I. Drobiličová,  
OO Brno: R. Valeš, M. Uher 
OO Břeclav: V. Vytrhlík, P. Polách 
OO Hodonín: A. Hellinger, J. Bayer  
OO Vyškov: T. Pouchlý, L. Kosová 
Oblast Znojmo: M. Boháč, A. Polášková 
Omluveni: OO Blansko – Mgr. M. Nečasová, Ing. J. Nocar 
    
                                                        
Program:  
1. Zahájení a schválení programu zasedání 
2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu 
3. Kontrola usnesení z minulých zasedání KS JMK 
4. Zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2024, včetně RABBIT JUMPING   
     MORAVIA 2024  

- pokladní zpráva k výstavě 
- zpráva vedoucích krajských sekcí 
- diskuse k výstavě 

5. Další podněty k činnosti KS JMK 
6. Příprava výročního zasedání KS JMK 
7.  Různé, diskuse  
8.  Návrh na usnesení a závěr 
 
Body jednání: 
 
1. Zahájení a schválení programu zasedání – zasedání zahájil a řídil předseda KS JMK Ing. 
Radek Novotný. Na zasedání byl pozván př. Jaroslav Bayer, kterému Ing. Radek Novotný 
předal u příležitosti jeho významného životního jubilea ocenění za jeho celoživotní práci pro 
ČSCH, z.s., zvláště pak v oblasti sekce drůbeže, současně zdůraznil, že př. J. Bayer byl 



1.místopředsedou krajského aktivu a následně i krajského sdružení Jihomoravského kraje a 
také organizátor prvních dvou jihomoravských krajských výstav. Ing. R. Novotný poté navrhl, 
aby byl př. J. Bayer čestným členem rady KS JMK. O tomto návrhu bylo hlasováno, 
schváleno jednohlasně. 
Následně Ing. R. Novotný vyzval přítomné ke schválení programu zasedání.    
Návrh na usnesení: Rada schvaluje program VI. zasedání Rady KS JMK. 
Hlasování: Pro: 11           Proti: 0              Zdržel se: 0   Program byl schválen. 
   
2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu – zapisovatelkou byla Radou schválena 
Ing. D. Malá (hlasování Pro: 11). Za ověřovatele zápisu byli Radou zvoleni Ing. Radek 
Novotný a Ing. Josef Albrecht (hlasování Pro: 11). Usnesení bylo přijato. 
 
3. Kontrola usnesení z minulých zasedání KS JMK 
- evidence majetku KS JMK – informaci podal L. Reidlinger, na výstavě MORAVIA 2024 
byla provedena evidence výstavního fundusu, evidence majetku je před dokončením, 
s kontrolní komisí KS JMK bude dokončena do výročního zasedání KS JMK. 
Nutno ještě stáhnou malé kozičky z Oslavan a dopravit je do skladu do Těšan. Zajistí  
L. Reidlinger. Dále je třeba ještě odvézt folie z Ivančic. Folie Krajského sdružení budou 
používány na JUVENES a na výstavky spojené s prezentací KS JMK.   
KS JMK výše uvedené bere na vědomí, zpráva kontrolní komise KS JMK bude předložena na 
výročním zasedání KS JMK. 
 
Podklady k vyúčtování příspěvků pro okresy za rok 2024 – k datu 30. 11. 2024 dodaly 
podklady všechny okresy vyjma OO Hodonín. OO Hodonín obdrží pokrácenou část 
příspěvku, a to 20.000 Kč.  
 
4. Zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2024, včetně RABBIT JUMPING   
     MORAVIA 2024  
a) pokladní zpráva k výstavě – zprávu přednesla ekonomka KS JMK I. Drobiličová, 

připravila přehled výdajů a příjmů souvisejících s výstavou MORAVIA 2024, oproti roku 
2023 to bylo o něco méně za klecné, prodej zvířat a příjem za katalogy cca jako v roce 
2023, za katalogy příjem zhruba stejný jako v roce 2023, u vstupného o něco více jak 
v roce 2023.  
V celkových výdajích se podařilo nepatrně ušetřit, z dotací uhrazena cca ½ nákladů na 
výstavu, nájem za výstavní pavilon byl cca stejný jako v roce 2023, vyšší faktura byla za 
úklid po výstavě. Náklady na posuzovatele byly zhruba stejné jako v roce 2023, nejvíce 
bylo uhrazeno za posuzovatele králíků, náklady za posuzovatele drůbeže a holubů byly 
cca stejné, další náklady byly na rozhodčí RABBIT JUMPING MORAVIA. 

 
MVDr. Ráček provedl vyhodnocení nákladů na posouzení 1 zvířete – drůbež – 30,20 Kč, 
králíci 28,70 Kč a holubi 21,60 Kč. Není to jen otázka sumy na 1 zvíře, náklady na 1 
posuzovatele je u králíků 1.505 Kč, u drůbeže 1.612 Kč a u holubů 1310 Kč. Při přepočtu 
na nájem pavilonu je to cca 30 Kč/1 klec se zvířetem.  Mělo by se dívat na finanční 
náročnost posouzení. K diskusi je otázka 4 obmanů u králíků, zda je to takto nutné. 
K tomu se vyjádřil A. Hellinger, doporučil, aby se podmínky pro posuzování králíků, zda 
a v jakém počtu je třeba stanovovat obmany, konzultovali s ÚOK, dnešní stav vyplývá ze 
směrnice pro posuzování králíků. K tomu vedena krátká diskuse. 
Pro rok 2025 bude třeba zvýšit klecné a budou zváženy další dopady na financování. 
 



I. Drobiličová dále sdělila, že finanční výhry za výsledky Mistrovství MORAVIA 2024 
budou vyplaceny do konce 1. pololetí 2025.  

 
     Rada bere na vědomí pokladní zprávu k výstavě MORAVIA 2024. 
 
b) zprávy vedoucích krajských sekcí: 
 zpráva předsedkyně krajské sekce drůbeže Mgr. M. Nečasové: z důvodu nemoci Mgr. 
Nečasové byla na zasedání přečtena její zpráva, velmi byla kvitována výpomoc vězňů 
z Kuřimi, na výstavě byl problém s kroužky drůbeže – rozdíly mezi tím, co je v katalogu a má 
drůbež fyzicky na noze, k tomu vedena krátká diskuse s e závěrem, že jestliže je v kleci 
prodejné zvíře, tak se to prodá i bez ohledu na číslo kroužku či tetování. Ke zlepšení 
pracovního prostředí pro garanty drůbeže navrhla mít stan jako zázemí. K tomu vedena krátká 
diskuse se závěrem, že garanti se mohou jít na chvíli odpočinou a ohřát se do vytápěných 
kanceláří. 
             

     Diskuse k řešení plateb za prodejní stánky v rámci výstavy MORAVIA – 2.000 Kč na 2 dny, 
s elektřinou za 3.000 Kč. 

 
 zpráva sekce exotů – J. Hon: sdělil, že dosud není fakturována doprava za klece exotů na 
MORAVII 2024, součástí výstavy byly nové bodovačky ve vlastnictví J. Hona, bude třeba 
opravit výstavní fundus – voliéry, dále byl diskutován problém s výtahem v neděli odpoledne, 
je třeba toto dohodnout na letošní ročník výstavy. 

 
 zpráva – králíci: za sekci králíků poslal e-maile připomínky A. Hellinger, který měl na 
starost sekci zakrslých králíků, byl problém s krmítky - hygiena, s betonovými krmítky 
problém s napájením, je třeba vyřešit – navrhl nahradit betonová krmítka plastovými 
závěsnými, dále navrhl nastýlat do klecí zakrslíků hoblovačky, nikoliv slámu, k tomu trochu 
sena nebo senový váleček, který nahradí krmení granulemi, bylo dohodnuto, žen toto bude 
dáno do výstavních podmínek pro zakrslé králíky, pokud bude chovatel chtít, doveze si 
svoje krmítko a krmení. 
Dále doporučil ponechat palety od klecí nahoře na galerii, aby pak rychleji probíhal úklid po 
výstavě, navrhl dát do přihlášky na výstavu MORAVIA „chci – nechci pomáhat“, udělat pásky 
na ruce pro garanty. K tomu vedena krátká diskuse. Navrhl udělat předtištěné oceňováky pro 
králíky, k tomu by však byla nutná další tiskárna, kterou KS JMK nemá, proto toto nebude 
prozatím v rámci výstavy MORAVIA realizováno. Dále navrhl dát podmínek čas vyhodnocení 
soutěží, toto však nelze přesně s ohledem na čas ukončení posuzování stanovit. 
Otázka úpravy ceny prodejného králíka, je třeba stanovit, do kolika hodin lze cenu změnit – po 
krátké diskuse návrh do pátku do 8,00 hodin. Parkování pro návštěvníky – z důvodu loňského 
zpoplatnění vjezdu do areálu výstaviště je třeba toto ve výstavních podmínkách neřešit. Dotaz 
k texanům – jak řešit kolekce – barevné rázy v katalogu nerozlišovat jen „texan“. Jen rozlišení 
holub, holubice. 
Rodokmeny prodejních králíků – od 1. 1. 2025 běží el. registrace a na MORAVII 2025 se 
nebudou rodokmeny vybírat a požadovat. 

 
 zpráva – holubi – MVDr. V. Ráček: sdělil, že problémů moc nebylo, krátce informoval o 
průběhu přípravy výstavy a expozice holubů. 

 
  RABBIT JUMPING MORAVIA 2024 – T. Pouchlý: dvě připomínky – parkování 
závodníků před pavilonem a dále otázka, zda závody početně neomezit, neboť končí až pozdě 
večer. Bylo doporučeno omezit počty startů s prioritou pro závodníky z JM kraje, nyní je 300 



startů, ale i tak to trvá dlouho. Udělat jen cca 200 startů. Nebo v neděli nechat 1 dráhu a udělat 
ukázku králičího hopu. 
Dále je třeba dořešit jednu pokladnu pro výběr vstupného pro doprovod závodníků v králičím 
hopu, a to v sobotu už od 7,00 hodin. 

 
   Zaslané připomínky k výstavě na základě e-mailové výzvy před konáním dnešní 

schůze:  
Od J. Závadové, IT: J. Závadová a J. Cásek zaslali na mail KS JMK e-mail s těmito 
poznámkami k výstavě MORAVIA Brno 2024:   
- incidenty při prodeji zvířat – výskyt opilých a agresivních návštěvníků na výstavě, jedná se 
ve většině případů o organizované chovatele, bylo by dobré toto jejich chování projednat 
v příslušné ZO, 
- pohyb cizích lidí v halách v den posuzování (v pátek), kteří zde nepracují, zavazí a nemají 
tam co dělat, tyto je třeba z haly vykázat,  
 

Návrh k logistice výstavy: navrženo koupit kurtny na výstavní fundus z Těšan. Bylo by třeba 
udělat paletu na zbývající kozičky. 

 
Rada KS JMK bere na vědomí výše uvedené informace o zhodnocení výstavy MORAVIA 
Brno 2024. 
 
 
5. Další podněty k činnosti KS JMK: 
Na další – výroční zasedání KS JMK bude připraven Plán práce na rok 2025. Jednatelka KS 
JMK Ing. D. Malá informovala o již splněných bodech tohoto plánu, které souvisejí především 
s vyúčtováním dotací na rok 2024 a přípravou žádostí o dotace na rok 2025. 
 
6. Příprava výročního zasedání KS JMK  
Na jednání byl dohodnut termín dalšího – výročního zasedání ČSCH, Krajského sdružení 
Jihomoravského kraje. 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK schvaluje termín výročního zasedání KS JMK dne 18. 5. 2025 od 10,00 hodin 
v hotelu KOBERO v Říčanech u Brna. 
Hlasování: Pro: 11           Proti: 0              Zdržel se: 0   Schváleno. 
 
7. Různé, diskuse:  
T. Pouchlý – vznesl dotaz k příspěvku na účast na Mistrovství republiky v králičím hopu. Měl 
by se dořešit příspěvek na účastníky z JM kraje. Na schůzi Rady KS JMK v září 2024 
v Drásově byla Rada KS pro, otázkou je jako formou. Na letošním mistrovství republiky budou 
závodit 3 účastníci se 4 králíky z JMK. Bylo diskutováno o návrhu na úhradu startovného a 
příspěvek na dopravu do místa závodů. I. Drobiličová navrhla dát pevnou částku do rozpočtu 
na každý rok na králičí hop s tím, že by se příspěvek vydával zpětně a pomohl by tak KS JMK. 
Podmínkou bude krátká zpráva o účasti a fotodokumentace, které budou použity na web, příp. 
fb KS JMK.  
Návrh na usnesení: 
Rada pověřuje ekonomku I. Drobiličovou zapracovat do rozpočtu částku na propagaci KS na 
králičí hop pro jednotlivce, která bude schválena jako součást rozpočtu na rok 2025 na 
výročním zasedání KS JMK. 
Pro : 11, proti: 0, zdržel se. Schváleno: 0 



Info k JUVENES MORAVIA 2025 v Otnicích, okres Vyškov v termínu 6. 9. 2025, je zájem 
přilákat co nejvíce účastníků, k tomu je připravován doprovodný program. Sponzoři de Heus, 
workshopy atd. 
 
A. Hellinger informoval o sbírce pro chovatele zasažené podzimními povodněmi 2024.  
 
8. Usnesení a závěr: přijatá usnesení jsou součástí tohoto zápisu ze zasedání.  
 
Další – výroční zasedání Výboru a Rady KS JMK se uskuteční v neděli 18. 5. 2025 od 
10,00 hodin v hotelu Kobero, Říčany u Brna. 
 
 
Zapsala: Ing. Dagmar Malá 
 
Zápis ověřili: Ing. R. Novotný ………………. 
                      Ing. J. Albrecht…….……………….                     
 
                                                                                                      ------------------------------------- 
                                                                                                        Ing. Radek Novotný 
                                                                                                     předseda ČSCH, KS JMK 
 
 
 


